
PROTOKÓŁ nr 11 
z posiedzenia                                          

Komisji Zdrowi, Pomocy Społecznej i Rodziny 
Rady Miejskiej w Radomiu    
z dnia 22 października 2019 r. 

 
Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 
obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzyła  
i na nim przewodniczyła Pani Teresa Skoczek Przewodnicząca Komisji, która powitała 
wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Przyjęcie protokołu nr 10 z posiedzenia Komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu zawartych 

na drukach: 

 Nr 160  w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

na terenie miasta Radomia na rok 2019. 

 Nr 161 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2020 r.  

 Nr 163 w sprawie utworzenia i wyposażenia w majątek Placówki Opiekuńczo 

– Wychowawczej „Mieszkanie Usamodzielnienia” w Radomiu przy ul. 

Wydmowej 19 oraz nadania jej statutu. 

 Nr 164 w sprawie zapewnienia przez Placówkę Opiekuńczo – Wychowawczą 

„Słoneczny Dom” w Radomiu wspólnej obsługi dla Placówki Opiekuńczo – 

Wychowawczej „Mieszkanie Usamodzielnienia” w Radomiu przy ul. 

Wydmowej 19. 

 Nr 165 w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Placówkę Opiekuńczo – 

Wychowawczą „Słoneczny Dom” w Radomiu dla placówek opiekuńczo – 

wychowawczych typu rodzinnego będących jednostkami organizacyjnymi 

Gminy Miasta Radomia. 

 Nr 166 w sprawie nadania Statutu Placówce Opiekuńczo - Wychowawczej 

„Słoneczny Dom” w Radomiu stanowiącego załącznik do Uchwały Nr 

230/2011 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 28 listopada 2011 roku w sprawie 

reorganizacji Placówki Wielofunkcyjnej „Słoneczny Dom” z siedzibą 

w Radomiu przy ul. Kolberga 19 i nadania jej statutu. 

 Nr 167 w sprawie wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr 173/2015 Rady 

Miejskiej w Radomiu z dnia 31 sierpnia 2015 r. w sprawie nadania statutów 

placówkom opiekuńczo – wychowawczym typu rodzinnego w Radomiu 

zmienionej Uchwałą Nr 621/2018 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 27 lutego 

2018 r. oraz Uchwała Nr IV/52/2018 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 11 

grudnia 2018 r.  

 Nr 181 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2019 rok w części 

dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej.  



 Nr 182 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Radomia na lata 2019 – 2040 w części dotyczącej zdrowia i pomocy 

społecznej.  

3. Sprawy różne. 

Porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poprosiła o przedstawienie 
projektów uchwał zawartych na drukach: 
- Nr 160 w sprawie  ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 
terenie miasta Radomia na rok 2019 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 160. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 160 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 
na terenie miasta Radomia na rok 2019. (4 Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). 
Opinię nr 11 dołączono do protokołu. 
 
- Nr 161 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2020 r. 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek poinformowała, 
że w tym programie zmieniła się tylko cyfra minimalnego wynagrodzenia – chodzi 
o procent. Żeby zostawić na tym samym poziomie kwotę czyli około 158,00 zł 
konieczna była zmiana procentu ponieważ zmieniło się minimalne wynagrodzenie. 
Wcześniej było 8% a teraz jest 6,6%. Pieniądze pozostają na tym samym poziomie.   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 161. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 161 w sprawie w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 r.. (4 Radnych za 0 przeciw 0 
wstrzymujący się). Opinię nr 11 dołączono do protokołu. 
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak omówił 
projekty uchwał zawarte na drukach: 
- Nr 163 w sprawie utworzenia i wyposażenia w majątek Placówki Opiekuńczo – 
Wychowawczej „Mieszkanie Usamodzielnienia” w Radomiu przy ul. Wydmowej 19 
oraz nadania jej statutu. 
- Nr 164 w sprawie zapewnienia przez Placówkę Opiekuńczo – Wychowawczą 
„Słoneczny Dom” w Radomiu wspólnej obsługi dla Placówki Opiekuńczo – 
Wychowawczej „Mieszkanie Usamodzielnienia” w Radomiu przy ul. Wydmowej 19. 
- Nr 165 w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Placówkę Opiekuńczo – 
Wychowawczą „Słoneczny Dom” w Radomiu dla placówek opiekuńczo – 
wychowawczych typu rodzinnego będących jednostkami organizacyjnymi Gminy 
Miasta Radomia. 
- Nr 166 w sprawie nadania Statutu Placówce Opiekuńczo - Wychowawczej 
„Słoneczny Dom” w Radomiu stanowiącego załącznik do Uchwały Nr 230/2011 Rady 
Miejskiej w Radomiu z dnia 28 listopada 2011 roku w sprawie reorganizacji Placówki 
Wielofunkcyjnej „Słoneczny Dom” z siedzibą w Radomiu przy ul. Kolberga 19 i nadania 
jej statutu. 
- Nr 167 w sprawie wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr 173/2015 Rady Miejskiej 
w Radomiu z dnia 31 sierpnia 2015 r. w sprawie nadania statutów placówkom 
opiekuńczo – wychowawczym typu rodzinnego w Radomiu zmienionej Uchwałą Nr 



621/2018 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 27 lutego 2018 r. oraz Uchwała Nr 
IV/52/2018 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 11 grudnia 2018 r.  
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak poinformował, 
że przyczyną przedłożenia tych uchwał są przepisy o pieczy zastępczej, które do 
końca 2020 roku stanowią limity wychowanków w placówkach. Na ten moment 
praktycznie nic się nie zmienia ponieważ ten dom już istnieje (chodzi o dom przy ul. 
Wydmowej) tylko po to, aby z formalnego punktu spełnić wymagania to rozdzielamy 
formalnie dom usamodzielnienia i placówkę Słoneczny Dom. Nadal tym domem będzie 
zarządzał dyrektor Słonecznego Domu przy pomocy wyznaczonego opiekuna. 
Placówki te są pod innymi adresami dlatego też trzeba je wydzielić żeby nie 
wykazywać, że Słoneczny Dom ma 45 wychowanków. Z tego wynika pierwsza 
uchwała. Konsekwencją tego są kolejne uchwały. Skoro to jest nowa jednostka to musi 
mieć statut, który jest w takim kształcie jaki funkcjonuje do tej pory w Słonecznym 
Domu. Placówka opiekuńczo- wychowawcza Słoneczny Dom zapewnia obsługę dla 
nowo utworzonej placówki wychowawczej Mieszkanie Usamodzielnienia. Placówka 
opiekuńczo- wychowawcza Słoneczny Dom zapewnia obsługę placówkom opiekuńczo 
wychowawczym typu rodzinnego będącym jednostkami organizacyjnymi Gminy 
Miasta Radomia czyli to co od lat dzieje się w zakresie księgowym. Ostatnia uchwał 
wprowadza zmiany w statutach poszczególnych placówkach opiekuńczo – 
wychowawczych typu rodzinnego. Pojawia się zapis, że Placówka Słoneczny Dom 
zapewnia wspólną obsługę placówkom opiekuńczo wychowawczym typu rodzinnego.       
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 163. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 163 w sprawie utworzenia i wyposażenia w majątek Placówki Opiekuńczo 
– Wychowawczej „Mieszkanie Usamodzielnienia” w Radomiu przy ul. Wydmowej 19 
oraz nadania jej statutu.. (4 Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 11 
dołączono do protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 164. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 164 w sprawie w sprawie zapewnienia przez Placówkę Opiekuńczo – 
Wychowawczą „Słoneczny Dom” w Radomiu wspólnej obsługi dla Placówki 
Opiekuńczo – Wychowawczej „Mieszkanie Usamodzielnienia” w Radomiu przy ul. 
Wydmowej 19.. (4 Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 11 dołączono 
do protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 165. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 165 w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Placówkę Opiekuńczo 
– Wychowawczą „Słoneczny Dom” w Radomiu dla placówek opiekuńczo – 
wychowawczych typu rodzinnego będących jednostkami organizacyjnymi Gminy 
Miasta Radomia. (4 Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 11 
dołączono do protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 166. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 166 w sprawie nadania Statutu Placówce Opiekuńczo - Wychowawczej 
„Słoneczny Dom” w Radomiu stanowiącego załącznik do Uchwały Nr 230/2011 Rady 
Miejskiej w Radomiu z dnia 28 listopada 2011 roku w sprawie reorganizacji Placówki 
Wielofunkcyjnej „Słoneczny Dom” z siedzibą w Radomiu przy ul. Kolberga 19 i nadania 
jej statutu. (4 Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 11 dołączono do 
protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 167. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 167 w sprawie wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr 173/2015 Rady 
Miejskiej w Radomiu z dnia 31 sierpnia 2015 r. w sprawie nadania statutów placówkom 



opiekuńczo – wychowawczym typu rodzinnego w Radomiu zmienionej Uchwałą Nr 
621/2018 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 27 lutego 2018 r. oraz Uchwała Nr 
IV/52/2018 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 11 grudnia 2018 r. (4 Radnych za 0 
przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 11 dołączono do protokołu. 
 - Nr 181 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2019 rok w części dotyczącej 
zdrowia i pomocy społecznej. Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego 
Marek Pacyna powiedział, że zawnioskowaliśmy ponieważ dostaliśmy od Państwa 
dodatkowo 10 000 000,00 zł, i z tych pieniędzy miał być kupiony sprzęt wraz 
z adaptacją pomieszczeń dla szpitala. Prawie 7 000 000,00 zł wydaliśmy i zostało 
ponad 3 000 000,00 zł. Mieliśmy podpisaną umowę na zakup sterylizatorów 
i dezynfektorów wraz z adaptacją pomieszczenia. Podpisano umowę, wykonawca 
przejął teren i okazało się, że wykonawca złożył ekspertyzę, z której wynika, że te 
stropy, które są nie wytrzymają obciążeń w związku z czym trzeba je wzmocnić. Takie 
prace muszą trochę potrwać dlatego też wykonawca powiedział, że nie wyrobi się w 
terminie do 16 grudnia i prosi o przesunięcie terminu. W związku z powyższym 
wystąpiliśmy z propozycją przesunięcia tych 3 000 000,00 zł na I kwartał przyszłego 
roku.     
Radna Wioletta Kotkowska zapytała, czy zadanie będzie realizowane w I kwartale 
przyszłego roku. Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek 
Pacyna odpowiedział, że tak dlatego też jest przesunięcie tych 3 000 000,00 zł. Nikt 
nie chce ich oddać, ani tym bardziej przekazać miastu szczególnie, że mamy 
zmówione łóżka. Mamy z dostawcą tak uzgodnione, że jeżeli zostaną nam jakieś 
pieniądze z tych rozliczeń to jeszcze w grudniu nam dostarczą łóżka, bo łóżek 
w szpitalu brakuje. Żadna złotówka nie zostanie oddana. Taka sytuacja nastąpiła 
z przyczyn nieprzewidzianych.   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zapytała, czy koszty tej usługi nie 
wzrosną. Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna 
odpowiedział, że nie.  
Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała, o zwiększenie wydatków na 
budowę Centrum Rehabilitacji. Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego 
Marek Pacyna odpowiedział, że jest to przesunięcie z roku przyszłego na ten kwartał 
ponieważ firma Erekta prawdopodobnie wcześniej zakończy prace. Postęp robót 
wyprzedza harmonogram i firma chce te pieniądze.  
Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz powiedziała, że cała kwota nie została 
wydatkowana i jej zdaniem przesuwamy ze sprzętu, który miał być kupiony na Centrum 
Rehabilitacji, tak to wynika. Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego 
Marek Pacyna powiedział, że nie jest tak. Można nie przesuwać na Centrum 
Rehabilitacji niech się trochę opóźni. Tam jest tylko podobna kwota. Gdyby nie było 
umowy podpisanej to moglibyście tak Państwo sądzić ale termin przekazania 
pomieszczeń sterylizatorni jest na 16 grudnia.     
Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz powiedziała, że dopytuje nie dlatego, 
że ktoś szuka „dziury w całym” tylko po to, aby móc to wytłumaczyć kolegom z klubu 
ponieważ będzie takie myślenie, a już było wczoraj takie myślenie.    
Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna powiedział, że 
sytuacja w szpitalu jest nieciekawa. Finansowo i kadrowo jest kiepsko. Szykujemy się 
nawet od grudnia lub stycznia do zawieszenia działalności chirurgii jeżeli nie 
zdobędziemy jednego lub dwóch chirurgów. Było 5 chirurgów specjalistów z czego 
jeden jest na zwolnieniu lekarskim do 08 stycznia, jeden złożył wypowiedzenie 
i pracuje tylko do 31 grudnia i zostaje tylko trzech chirurgów. Nie są oni wstanie 
obsadzić dyżurów. Sygnalizowane to było panu Prezydentowi. Dawane były 
ogłoszenia do Izby Warszawskiej, Świętokrzyskiej, Lubelskiej nawet do gazety 
Wyborczej nie przyniosło to jednak żadnego skutku. Sytuacja finansowa jest zła. 
W stosunku do ubiegłego roku koszty leków wzrosły o 818 000,00 zł, antybiotyków 
o 290 000,00 zł, sprzętu medycznego o 350 000,00 zł. Płace natomiast w stosunku do 



ubiegłego roku wzrosły o 10 188 000,00 zł, a za tym idą ubezpieczenia 
o 1 880 000,00zł. Wszystkie firmy sygnalizują aneksy do umów o wzroście cen od 
stycznia. Jeżeli nie zwiększą nam kontraktu czy dodatkowych środków szpital nie jest 
w stanie sam sobie poradzić. Już będą problemy z wypłatami za miesiąc listopad. 
Przychody ogólne rosną ale koszty rosną dwa razy szybciej z przyczyn nie zależnych 
od szpitala. Szpitale marszałkowskie mają dużo łatwiejszą sytuację.  
Radna Wioletta Kotkowska powiedział, że musi to być pomoc od górna, my na 
szczeblu samorządowym robimy co możemy natomiast tutaj niestety polityka wchodzi 
i takie są konsekwencje.  
Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna dodał, że na 
internie też zostało tylko czterech lekarzy. Lekarze odchodzą do POZ. W Pogotowiu 
jest podobna sytuacja. Jeżeli nie poprawi się system leczenia przedszpitalnego to 
szpitale powiatowe padną.  
Radna Wioletta Kotkowska powiedziała, że należy apelować do władz w Warszawie 
żeby w pierwszej kolejności zajęli się sytuacją służby zdrowia bo to co się dzieje 
doprowadzi do tego, że zaczniemy zamykać oddziały.   
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek omówiła 
pozostałe zmiany zawarte w Uchwale Budżetowej na 2019 rok w części dotyczącej 
zdrowia i pomocy społecznej.  
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 181. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 181 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2019 rok w części 
dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej.. (4 Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący 
się). Opinię nr 11 dołączono do protokołu. 
-Nr 182 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia 
na lata 2019 – 2040 w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej. 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek omówiła zmiany 
zawarte w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019-2040 rok w części 
dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej.  
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 182. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 182 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Radomia na lata 2019 – 2040 w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej. (4 
Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 11 dołączono do protokołu. 
 
Ad. 3. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak 
poinformował, że otrzymaliśmy dodatkowe środki z PEFRON w związku z czym na 
najbliższą sesję Rady Miejskiej zostanie przedstawiony stosowny projekt uchwały.   
 
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodnicząca Komisji podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie.                                                        
 

 
Przewodnicząca Komisji 

  
 
 Teresa Skoczek 
 
       
 
 
   
       
 


